
Listopad 

 
1.11. proběhla v naší škole celostátní soutěž ve čtení Braillova písma Braillský 
klíč. Kromě našich žáků se zúčastnil jeden žák z Brna, 2 žáci z SPC Liberec a 2 
žáci z SPC Hradec Králové. Nejlepší čtenářkou byla žákyně z SPC Liberec 
Tereza S. (165 přečtených slov) a soutěž v práci s textem na PC vyhrál žák 
z Brna Adam K. 
 

   
 
 

 



 
 
1.11. navštívila třída II. A Přirodovědnou stanici v Praze 5. 
 
Žáci II. A napsali do kroniky: Vyprávění – zážitky ze školy  
 
1.11.2023 
 
Diskopárty 
Včera v družině jsme měli diskotéku. Tancovali jsme  a měli jsme ke svačině různé 
občerstvení. Ještě jsme hráli hry, třeba na sochy a posílali jsme si míč ve vzduchu. 
Hrála hudba, a když se zastavila, ten kdo držel míč, vypadl. Odpoledne mě bavilo.  

                         Aida, 3. ročník 
  
Středeční den 
Ráno jsme se oblékli.  Jeli jsme školním mikrobusem do přírodovědné stanice. 
Viděli jsme tam agamu, krajtu, ryby, králíka, krokodýla, klokana a ježka. Byl tam i 
mluvící papoušek. Nakonec jsme dopoledne zakončili hřištěm. Byla tam malá 
klouzačka a pak jsme šli na obří klouzačku. Moc se mi to líbilo a doufám, že tam 
ještě někdy půjdeme.  

                  Ema H., 3. ročník 
  
Středeční výlet 
Byla středa a naše třída jela školním autem do přírodovědné stanice. Byli tam různí 
živočichové jako např. králík domácí, prase guinejské (morče), krajta královská 



(had), ryby apod. Dokonce tam byl i klokan australský, kterého jsme si mohli i 
pohladit. To se nestává každý den. A pak se z paní učitelky stala nejlepší paní 
učitelka, protože jsme po přírodovědné stanici mohli sjíždět po malé i velké 
skluzavce. Bylo to prima. Když tam pojedete i vy, tak se vám to bude určitě líbit.  

                      Alex I., 5. ročník  

 

 



5.11. 
Středa plná zvířátek 
Jeli jsme mini busem do přírodovědecké stanice. Viděli jsme spousty zvířat jako 
třeba klokana, krokodýla, hada, agamu, ryby, králíka a ježka. Moc se mi to líbilo. A 
pak jsme šli na hřiště s malou skluzavkou a pak jsme šli na obří skluzavku a bylo to 
super. 

                          Justinka K., 3. ročník 
 

 
  
6.11. 
Diskotécký zážitek 
Ve čtvrtek jsme měli v družině Hallowínskou diskotéku. Měli jsme tam výzdobu 
například duchy, pavoučí ubrus a strašidelné balónky. A pak jsme měli hallowínské 
občerstvení. Moc mě bavily hallowínské hry. 

                            Maxík M., 3. ročník 
 
2.11. se v Nových Butovicích konala soutěž v psaní na PC klávesnici. Soutěže 

se zúčastnili žáci: Kamila B., Nela Č., Adam H., David V., Anna S. a Patricie T. Nela 

Č. z naší školy vyhrála 1. místo (dosáhla rychlosti 1713 úhozů za 10 minut 

s nulovou chybovostí). 

 



2. 11. zhlédli žáci MŠ představení v Divadle u Hasičů. 

 

3. 11. se žáci II. a III. A zúčastnili besedy o bezpečném internetu. 

3. 11. od 14 hodin se konala v sále školy schůze spolku rodičů při ŠJJ. 

6. 11. proběhl ve škole na náměstí Míru turnaj v showdownu. Turnaje se 

zúčastnili Anna S., Ruda K., Adam H. a Illja R. a získali 1. místo. 

Showdown 

Vůbec jsem nebyla nervózní, protože jsem tak nějak věděla, že vyhrajeme. Sešlo se 

nás pět škol a samozřejmě jsme vyhráli pohár. Dostali jsme sladkosti, dort a nějaké 

dárečky. Pak jsme šli do KFC a udělali jsme si společnou fotku. Ve škole jsme to 

zakončili u paní ředitelky se šampaňským a druhý den si společně dáme ten dort. 

Den jsme si všichni moc užili a za půl roku si určitě přijedeme pro další první 

místo😊.                                                                                              Anička, 8. ročník 

         

6. 11. navštívili žáci MŠ knihovnu na Pohořelci. 

8. 11. proběhl ve škole den otevřených dveří. 



8. 11. od 17 hodin vystoupil pěvecký sbor na akci pořadatelů Krumlovského 

festivalu. Součástí akce bylo předání finančního daru pro pěvecký sbor. 

9. 11. proběhla beseda s paní Miláčkovou o spisovateli Jaroslavu Vrchlickém. 

Besedy se zúčastnili jako hosté herec Tomáš Juřička a studentka konzervatoře 

zpěvačka Alisa. 

Vrchlického pravé jméno: Emil Frída. Narodil se r. 1853 a zemřel r. 1912. Psal si 

s jednou ženou Sofií, které se velmi líbil, ale myslela si, že je na něj moc stará. 

Chtěla tedy, aby se oženil s její dcerou Ludmilou. S Ludmilou měli tři děti, Miladu, 

Jaroslava a Evu. Jaroslav a Eva byly děti někoho jiného, což Vrchlického velmi 

vzalo. Bylo to nešťastné manželství. Vrchlický byl vášnivý kuřák, vykouřil klidně 50 

cigaret denně. Překládal z 18 jazyků. Jaroušek byl zase velmi rozmazlené děcko. 

Vždy, když donesl ze školy pětku, vymlouval se, že to není fér, a tatínek se ho vždy 

zastal. Zato Evička byla velmi chytré dítě. Vrchlický psal velmi erotické básně, které 

ani nechtěli číst ve školách. Jednou se prý vsadil v hospodě o to, kdo vymyslí 

sprostší báseň. Jestli ale vyhrál, to nevím.                                  Anička S., 8. ročník 

Měli jsme besedu s paní Miláčkovou o panu Vrchlickém. Paní Miláčková přišla se 

slečnou Alisou a s panem Tomášem Juřičkou. Dozvěděl jsem se jak žil pan 

Vrchlický, líbil se mi dialog z Cyrana. Měli jsme tuto besedu podloženou písněmi 

z Noci na Karlštejně. Tato beseda se mi docela líbila.      

                                                                           Adam H., 10. ročník 

 



Jaroslav Vrchlický byla spisovatelova přezdívka. Pravým jménem se jmenoval Emil 

Frída. Hodně se přátelil s Josefem Thomayerem, který mu také vymyslel jméno 

Jaroslav Vrchlický. Narodil se roku 1853 a zemřel v roce 1912. V mládí se zamiloval 

do téměř o 20 let starší Sofie Podlipské. Nakonec si však vzal její dceru Ludmilu, 

které se přezdívalo Mimi. Narodila se jim dcera Milada, které začal Vrchlický říkat 

moudrá Míla, protože byla neuvěřitelně chytrá. Mimi mu po nějaké době začala být 

nevěrná. Narodily se jí děti Eva a Jaroslav, které ovšem pravděpodobně neměla 

s Vrchlickým. Nicméně s ním vycházely jako se svým otcem. Evě říkal Ív a 

Jaroslavovi Jaroušek. Jeho hodně známá báseň je Za trochu lásky šel bych světa 

kraj. Také napsal Baladu o hovně. Zemřel na mozkovou příhodu.  

                                Dan S., 8. ročník 

Jaroslav Vrchlický byl básník, ale psal také dramata. Měl tři děti, dvě z nich byly 

nevlastní. O 20 let starší Sofie Podlipská, sestra Karoliny Světlé, ho milovala, ale 

Vrchlický si vzal její dceru Mimi. Děti se jmenovaly Milada, které Vrchlický říkal 

Moudrá Míla, Eva, kterou měl nejraději, a Jaroslav. Jaroslav Vrchlický se vlastním 

jménem jmenoval Emil Frída. Svůj pseudonym Vrchlický dostal podle říčky Vrchlice. 

Mimo jiná díla napsal také Za trochu lásky...) a Noc na Karlštejně. Na besedě s paní 

Miláčkovou zpívala písně z Noci na Karlštejně studentka konzervatoře Alisa a herec 

Tomáš Juřička, který recitoval také některé z Vrchlického básní. 

                                    Nela Č., 10. ročník 

Beseda byla takovým zamyšlením nad Vrchlického životem. Hrála se jedna píseň, 

která mi téměř roztrhla ušní bubínky. Vzpomínám si, že jsem tehdy toužil po hodině 

tělesné výchovy, místo nějaké nudné besedy o spisovateli Jaroslavu Vrchlickém. 

Takže jsem tam jen seděl a tloukl se v dlaních, když ostatní tleskali. Nedokážu si 

vzpomenout na nic konkrétního, pouze na to, že daný spisovatel měl mladou 

manželku, která mu byla nevěrná, a nakonec zemřel na mrtvici. Původně si 

pamatuji, že se jmenoval Emil Frída. Celá ta beseda mi však nepřipadala nijak 

zajímavá.                                                                                     David V., 10. ročník 

Dne 9. listopadu jsem se zúčastnila besedy o Jaroslavu Vrchlickém. Beseda byla o 

známém básníkovi, který napsal báseň Za trochu lásky šel bych světa kraj. Na 

besedě se mi líbila recitace básní a písnička LÁSKO MÁ, JÁ STŮŇU, kterou jsme si 

zpívali během celé besedy.                                                               Jessica, 9. ročník 

 

Ve čtvrtek 9. 11. jsem se zúčastnila besedy, kde mě nejvíc zaujala dílo tohoto 

spisovatele, a to Noc na Karlštejně. Měl známou kamarádku Sophii, která do něho 

byla zamilovaná a on do ní.  Protože chtěla, ať se jejich láska posouvá dál, provdala 

svoji dceru za Vrchlického. Jmenovala se Ludmila, ale Vrchlický jí říkal Mimi. Po 

smrti Ludmily se Vrchlický dozvěděl, že jeho děti vlastně nejsou jeho děti.  Líbilo se 

mi také povídání o jeho dceři Evě Vrchlické, byla to česká básnička a spisovatelka 

známá svými romantickými a lyrickými díly.                                     Patricie, 9. ročník 



Jaroslav Vrchlický měl 3 děti, z toho dvě nevlastní. Svojí manželce říkal Mimi, 

jmenovala se Ludmila. Jeho syn se jmenoval Jaroslav. Napsal mnoho básní, 

nejznámější je Za trochu lásky. Také napsal Noc na Karlštejně. Beseda byla moc 

pěkná.                                                                                         Tonda T., 7. ročník

                              

Vrchlický byl známý spisovatel, napsal mnoho básní a divadelní hry. Když mu bylo 

26 let, vzal si za ženu dceru Sofie Podlipské, které říkal Mimi. Narodila se jim dcera 

Milada. Poté měli ještě dvě děti, Evu a Jaroslava, ale jejich otcem už nebyl Jaroslav 

Vrchlický. Na besedě se mi líbily scénky, ale nelíbilo se mi, že ta zpěvačka zpívala 

pořád to samé. 

                              Nella O., 7. ročník 

Na besedu o Jaroslavu Vrchlickém přišel i herec Tomáš Juřička, což je známý český 

dabér. Daboval třeba Muže v černém, 1 a 2. Měl dabovat i další díly. Ale odjel se 

svojí manželkou Lucií na půl roku do Ruska zkoumat šneky. Tomáš Juřička jezdí 

každý rok na Šnekodny. Ty bývají každý rok v červnu nejen v Čechách, ale i na 

Slovensku nebo na Ukrajině.         

                               Ruda K., 8. ročník 

 

 



Beseda o Jaroslavu Vrchlickém 

Ve čtvrtek 9. 11. jsem byl na besedě o Jaroslavu Vrchlickém. Povídání bylo 

zajímavé, dozvěděl jsem se třeba, že psal erotické básně. Jaroslav Vrchlický také 

napsal Noc na Karlštejně. Jaroslav Vrchlický se vlastním jménem jmenoval Emil 

Jakub Frída. Na besedě se mi líbilo, že se tam i zpívaly písničky z Noci na 

Karlštejně. Na besedu přišli herec a dabér Tomáš Juřička a jedna zpěvačka a 

herečka, která tam i zpívala. Beseda se mi moc a moc líbila a dozvěděl jsem se 

něco nového. 

                        Derek, II. PrŠ 

Beseda byla skvělá. Asi nejvíc co se mi tam líbilo, bylo povídání o životě a celkově o 

jeho práci. Zaujaly mě jeho básně. Báseň, která se mi od něj nejvíc líbila, byla Za 

trochu lásky.                                                                                 Damian V., II. PrŠ                   

Beseda byla moc hezká. Nejvíc se mi líbily písně a recitované básně.  

                      Adam N. II. PrŠ  

Beseda se mi moc líbila, nejvíc zpívání, čtení a vyprávění. Moc se mi líbilo, jak paní 

učitelky tleskaly. Velmi se mi líbily básně.                                        Štěpán, II. PrŠ 

                         

Beseda se mi líbila. Líbilo se mi povídání, písně a vyprávění. Bylo to moc zajímavé 

a pěkné.                                                                                           Adam S., II. PrŠ 

                        

14. 11. proběhla v MŠ hipoterapie. 

15. 11. vybraní žáci navštívili v rámci akce Laskavec domov pro ZP seniory 

Palatu. Předtím napsali seniorům dopisy.  

Některé dopisy: 

Milé babičky, milí dědečkové, 

jmenuji se Bára a chodím do sedmé třídy ve Škole Jaroslava Ježka. Radost mi dělá 

zpěv, hra na klavír a četba. Co rádi děláte vy? Hráli jste také na nějaký nástroj? 

Jako malý doplněk hraju na ukulele, což je taková malá kytárka. Chodím ve škole 

také do sborového zpěvu a chodím tu i na klavír. Přeji vám spoustu hezkých dnů a 

doufám, že se někdy potkáme.  

                       S pozdravem Bára, 7. ročník  

Dobrý den, vážení obyvatelé Palaty,  

zdraví vás Kryštof V. z 9. A. Doufám, že se Vám na Palatě líbí a že se o vás hezky 

starají. Už jsem vám pár dopisů napsal. Chtěl bych se zeptat, jak se máte a jak si 

užíváte tenhle rok. My jako třída teď prožíváme těžké období, protože nás čekají 



přijímačky na střední školy, na což se většina z nás netěší. Chtěl bych se zeptat, 

jaké vy jste měli přijímací zkoušky na školy. Jelikož se za chvíli uvidíme, tak se na 

Vás těším. Dále by mě zajímalo, co byste chtěli prožít příští rok a jestli máte na rok 

2024 nějaké plány. Když už se Vás pořád na něco ptám, tak by mě zajímalo, jak 

Vám na Palatě vaří. U nás ve školní jídelně to za moc nestojí. Chtěl bych Vám 

popřát hodně zdraví a štěstí a těším se na setkání s vámi. 

                         Kryštof V., 10. ročník 

 

Dobrý den, vážení obyvatelé Palaty, 

zdraví vás Camilla B. Jak se vám daří? Přemýšlela jsem, zda máte nějaké koníčky a 

zda se jim nějak věnujete. Tak např. já zpívám a hraji na housle. Také mě baví 

styling (oblékání, líčení sebe i ostatních a úprava vlasů), ale kvůli zraku to není 

vůbec lehké. Lehké to není, jelikož nevidím na ty barvy a často se musím ptát, jak to 

či ono vypadá. Také by mě zajímalo, jakou školu jste vystudovali a jak probíhaly 

přijímačky za vašeho mládí? Jsem v 9. třídě a je mi 16 let, tento rok budu dělat 

přijímačky a jsem velice nerozhodná. Ještě by mě zajímalo, jaké máte sny? Také, 

co vás dělá šťastnými a co vás naopak rozesmutní? Moc se těším na setkání a na 

to, jak si popovídáme.                                                               Kamila B., 10. ročník 

 

Milé babičky, milí dědečkové z Palaty, 

doufám, že se Vám na Palatě daří dobře. Jak rádi trávíte čas? Budete mít v blízké 

době nějaké akce, na které se těšíte? A co Vám v poslední době udělalo největší 

radost? Já jsem byla nedávno na Sobím pobytu s lesní terapií. Sobí pobyty vychází 



z myšlenky, že každý člověk má ve své oSOBě SOBa, kterého na Sobích pobytech 

mají možnost různým způsobem víc poznat (přes zpěv, intuitivní pohyb, jógu, 

meditaci nebo bytí v lese). Byla jsem už i na jiných Sobích pobytech, ale na tom 

lesním se mi asi líbilo nejvíc. Chodili jsme bosky po mechu, leželi v něm, poslouchali 

zvuky lesa, objímali stromy a dělali další jiné obohacující aktivity spojené s bytím 

v lese a přítomném okamžiku. Ten krásný víkend strávený v lese mě teď 

neskutečně nabíjí a dodává sílu. Příští týden mě také čekají podzimní prázdniny 

s Tyfloturistickým oddílem, což je organizace, která pořádá různé akce pro 

nevidomé, mimo jiné i výše zmíněné Sobí pobyty. Na podzimní prázdniny letos 

pojedeme do Českých Budějovic, tak se moc těším, co tam všechno navštívíme a 

zažijeme. Mějte se moc hezky a přeju Vám mnoho krásně strávených dnů. Těším se 

na setkání!    

                             Nelča Č., 10. ročník 

 

                                     

Návštěva seniorů na Palatě 

15. 11. jsme navštívili babičky a dědečky. Na Palatě byla skvělá atmosféra, všichni z 

domova nás dobře přijali. Povídali jsme si se seniory a zazpívali jsme si. Pro mě 

bylo zajímavé zazpívat 2 ukrajinské písničky. Bylo příjemné, když se to babičkám a 



dědečkům líbilo, ale líbilo se to i mým spolužákům, a to mě moc dojalo. Po svém 

vystoupení jsem měl malý proslov. Děkuji za tuto možnost. Při povídání jsme měli 

nápoje - čaj, kávu a šťávu. Také jsme měli občerstvení. Pro mě bylo zajímavé si 

povídat a strávit tam čas. Jsem moc vděčný, že jsem tam mohl strávit příjemné 

odpoledne.                                                                                 Jevhen N., 9. ročník                             

Ve středu 15. 11. jsem jela se třídou do domova Palata, popovídat si se seniory. 

Seděla jsem u stolu se dvěma babičkami a jedním dědečkem. Povídání bylo velmi 

zajímavé. S babičkami jsem měla společné téma – zpěv. Babičky v mládí zpívaly ve 

sboru soprán. Já také zpívám ve školním sboru soprán, a proto jsme si povídaly 

převážně o hudbě. Při povídání jsme pily čaj a jedly buchtičky, které připravili 

spolužáci z praktické školy. Bylo to moc hezké a milé odpoledne, budu se těšit na 

příští rok.                                                                               Oleksandra P., 9. ročník                        

 

 

15. 11. jsme si byli povídat se seniory na Palatě. Moc se mi tam líbilo! 

                                    Tom O., II. PrŠ 

Na Palatě se mi líbilo. Povídal jsem si s babičkami, moc se mi to líbilo, dali jsme 

ochutnat i naše napečené jídlo. Škoda, že už příští rok nepůjdu. Moc jsem si to užil. 

                                 Adam S., II. PrŠ 



15. 11. líbilo se mi povídání na Palatě. Moc se mi líbilo povídání s babičkami. Příští 

rok půjdu znovu. Poslouchali jsme písně, dvě ukrajinské zazpíval náš spolužák. 

Těším se na babičky příští rok.                                                         Adam N., II. PrŠ 

23. 11. proběhla pedagogická rada - dopoledne pro vychovatele a odpoledne pro 

učitele. 

24. 11. MŠ navštívila Technické muzeum na Letné. 

29. 11. navštívila MŠ knihovnu na Pohořelci. 

30. 11. žáci VI. A další vybraní žáci podnikli exkurzi do Přírodovědné stanice 

v Praze 5. 

Včera jsme byli v přírodovědné stanici. Přenáška byla o plazech. Viděli jsme tam 

spoustu plazů, například želvu, ještěrku, hady a krokodýla. Pracovník nám ta zvířata 

ukazoval naživo. Měli tam také malé opičky, které pískaly. Většina zvířat mě zaujala. 

Líbilo se mi, že jsme si mohli na všechno sáhnout.                          Tadeáš, 7. ročník 

V přírodovědné stanici jsme si ohmatávali plazy, jako hada, agamu a želvu. Také 

tam měli malé opičky. Bohužel jsme si nemohli sáhnout na krokodýla. 

                                        Illja, 8. ročník 

Internátní žáci navštívili Kočičí kavárnu na Smíchově. 

 


